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LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

 

Innkalling til møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 2 2017  

Tid: 5. mai, kl. 10.00-12.00. 

Sted: Universitetsbiblioteket, Bibliotek for humaniora, Haakon Sheteligs plass 7, Rom 025 (i 

underetasjen) 

 

Forslag til sakliste: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

II Godkjenning av referat fra møtet 09.02.2017  

 

Sak 3/17 Læringsmiljømelding (utsatt fra forrige møte) 

 

  Drøftingssak 

 

Sak 5/17 Tilrettelegging ved eksamen- endret søknadsfrist og bortfall av  
  dysleksiattest ved sensur (utsatt fra forrige møte 
 

  Orienteringssak 

 

Sak 6/17 Årsrapport for 2016 fra Studentombudet (utsatt fra forrige møte) 

  Drøftingssak 

Sak 11/17 Tildeling av midler til fadderarrangement 

  Vedtatt etter behandling på sirkulasjon 

Sak 12/17 Rapportering om klager på læringsmiljøet 

  Vedtakssak - ettersendes 

Sak 13/17 LMUs virkeområde – Pedagogisk og digitalt læringsmiljø 

  Drøftingssak 

 

Sak 14/17 Eventuelt 

Sak 15/17 Orienteringssaker  



 side 2 av 34 

 

 

 

   

 

        UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
  

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

 
 
Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 1 2017  
 
Tid:  9. februar kl. 09.00-12.00. 

Sted:  Det psykologiske fakultet, møterom 110, 9. etasje, BB-bygget.  

 
Medlemmer: Henriette Vågen Aase (student, LMU-leder), viserektor for utdanning Oddrun 
Samdal, avdelingsdirektør Christen Soleim, avdelingsdirektør Even Berge, Siri Bjerkestrand 
(Studenter med funksjonsnedsettelse), Natalie Johnsen (student), Eivind Brandt (student), 
Svein-Martin Stenseth (student) og Frida Axelsen (student). 
  
Observatører og andre: Ingrid Aarset (KMD), Wenche Vårdal (ITA), Sylvi Leirvaag 
(studentombud), Anne Bjørkum Åsmul (UB), Runa Jakhelln (HR), Hege Råkil (SiB).  
 
Fra administrasjonen: seniorrådgiver Per Gunnar Hillesøy 
 
Forfall: Knut Helland (dekan). 
 
Saksliste: 
  

 I Godkjenning av innkalling og dagsorden 
Innkallingen og dagsordenen ble godkjent. 

 

II Godkjenning av referatet fra møtet 29.11.16 

Referatet ble godkjent. 

 

III  Presentasjon av prosjektet «Kompetansedeling for studenters suksess i høyere 

utdanning»  

Prosjektleder Harald Åge Sæthre orienterte. Presentasjonen blir gjort tilgjengelig. 

 

 

Sak 1/17 Oppnevning av observatør fra Fakultet for kunst, musikk og design for 

vårsemesteret 2017 

 

Vedtak 

 

Førsteamanuensis Ingrid Aarset, Institutt for kunst, oppnevnes som fast observatør i 

Læringsmiljøutvalget fra Fakultet for kunst, musikk og design for den gjenværende delen av 

perioden 2013-2017. 
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Sak 2/17 Studiebarometeret 2016  

Christen Soleim orienterte innledningsvis. Det var i alt om lag 64 000 studenter som ble 

spurt. Av disse var 4 181 personer UiB-studenter. Svarprosenten var 43, mot 39 året før. 

UiB ligger stort sett på det jevne, med noen unntak, så som indeksene for eksamen, 

arbeidslivsrelevans og miljø. Det er en klar forbedring på medvirkningsindeksen, særlig på 

medisin- odontologi- og psykologutdanningene. Barometeret bør uansett leses i 

sammenheng med andre data. 

Innspill i debatten: 

- På noen indekser er det få respondenter, og utfallet på noen av dem kan bli påvirket 

av spørsmålsformuleringene. 

- Det er litt kronglete regler for informasjonsspredning for bedrifter og andre 

virksomheter. Mulig behov for gjennomgang av disse reglene.  

Sak 3/17 Læringsmiljømelding  

 

Saken ble utsatt til neste møte. 

 

Sak 4/17 Prosjekt – Innføring av et «Si fra»-system ved UiB 

Prosjektleder Anne Marit Soltveit Pettersen redegjorde kort. I debatten kom det slike innspill: 

- Erfaringer fra Studentombudet ved UiO tilsier at noen studenter er engstelige for å 

bruke Si fra-systemet, fordi de frykter at opplysninger ikke blir behandlet konfidensielt, 

eller at det kan føre til gjengjeldelse mot dem selv. 

- Bør det være like rutiner for varsling fra både ansatte og studenter? Dette er ikke 

avklart ved UiB. 

- Forberedelse til innføring på fakultetsnivå; viktig å være klar over at dagens situasjon 

spriker mellom fakultetene. 

Sak 5/17 Tilrettelegging ved eksamen- endret søknadsfrist og bortfall av  
  dysleksiattest ved sensur 
 

Saken ble utsatt til neste møte. 

Sak 6/17 Årsrapport for 2016 fra Studentombudet 

 
Saken ble utsatt til neste møte. 
 
 

 
Sak 7/17  Arealplan for UiB, med vekt på læringsarealer  
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Even Berge orienterte. Presentasjonen blir gjort tilgjengelig, og orienteringen følges opp med 

en bredere sak i et senere møte.  

 

 
Sak 8/17  Møte med Det psykologiske fakultet 

 

Under denne saken deltok fra fakultetet visedekan Kariane Westrheim og studiesjef Frode 

Randal. Fra Studentutvalget deltok Mikal Ringstad Hedne (fagutvalg for master i psykologi). 

 

Saken ble innledet med en kort omvisning i instituttets fasiliteter for dyreforsøk, samt med 

demonstrasjon av TMS-apparat (Transcranial Magnetic Stimulation/Transkraniell magnetisk 

stimulering). 

 

Deretter orienterte fakultetet kort om nøkkeltall og studieprogrammer, samt om en del 

læringsmiljøtiltak som pågår: 

 

- Studentfrokost 

- Deltakende evaluering 

- DigLunsj 

- 12/10000 

- Utarbeidelse av funksjonsbeskrivelser 

 

Det har også vært en systematisk gjennomgang av masterprogrammet i logopedi etter 

Studiebarometeret for 2015. Ombyggingen i Christies gate 12 har ikke blitt ferdig som 

planlagt. Særlig har det vært forsinkelser med å få på plass møbler. Dette vil være avsluttet i 

løpet av nokså kort tid. 

 

Fra studentene: 

 

- Studentenes mulighet for kontakt med emne- og programansvarlige er bedret. 

- Oppfølgingen på logopedi har vært god. 

- Studentlunsjene fungerer ikke helt som de skal. 

- Det er fortsatt sviktende luftkvalitet på noen studentarbeidsplasser. Masterlesesalene 

for psykologi i Christies gate 13 ble nevnt spesielt. 

- «Clean desk»-reglene for studentarbeidsplasser fungerer ikke helt etter hensikten, 

særlig ikke for oppgaveskrivende masterstudenter. Følgen er at en del av disse velger 

bort disse arbeidsplassene, slik at bruken blir redusert 

- Informasjonen om obligatorikk er inkonsistent. 

- Det er møter med studentutvalget hver annen uke. 

- Det holdes Studentforum ca. to ganger i semesteret. 

- Problemet med støy fra St. Paul skole og fra ballspill i Fosswinckels gate er fortsatt 

reelt. 

 

Sak 9/17 Eventuelt 
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Sylvi Leirvaag orienterte om en varslingssak som Studentombudet er kjent med, og som vil 

bli omtalt i PåHøyden (skjedde 10.02). Den gjelder at en student har drevet omsetning av 

Ritalin på campus. Saken er kjent for universitetsdirektøren, som har gitt studenten en 

skriftlig advarsel og meldt saken til politiet (PåHøyden melder at saken er lagt bort hos 

politiet.)  

 

Sak 10/17 Orienteringssaker 

Intet. 
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 Sak 3/17  Læringsmiljømelding 
    

   Saksnotat fra Studieadministrativ avdeling 

 
    Drøftingssak 
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Notat 

Til: Læringsmiljøutvalget 

Fra: Studieadministrativ avdeling 

Møte:  10. mai                                 

Sak:  Læringsmiljømelding 

__________________________________________________________________________ 

 

Bakgrunn 

Studentparlamentet vedtok i september 2016 en resolusjon, der det kommer fram at man 
ønsker en egen læringsmiljømelding. I resolusjonen er det også laget et forslag til 
rapportering. I saken her er dette gjennomgått: 

1. Studentparlamentets resolusjon (gjengitt i sin helhet) 
2. Studentparlamentets forslag til rapportering 
3. Gjennomgang av hva det rapporteres på i dag 
4. Hvilke forhold i resolusjonen og rapportforslaget som ikke dekkes av gjeldende 

rapportering 
5. Hva som er delvis dekket 
6. Skisse til videre oppfølging 
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1. Studentparlamentets resolusjon

 
 

 

2. Forslag til rapportering fra Studentparlamentet 

 

År: 20xx 

Fakultet: xxx fakultet 

 

Oppfølging av prioriteringer omtalt i læringsmiljømeldingen for 20xx (året før) samt 

planer og prioriteringer for 20xx (året etter) 

- Her ønsker vi at fakultetene skal se på hvor mye fremgang de har hatt i forhold til året 

før. Samt at de skal komme med  planer for det kommende året.  

 

Oppfølging av punkter i Handlingsplanen for læringsmiljø 20xx-20xx 

- Her ønsker vi at fakultetene skal se på hvordan de bidrar til å gjennomføre den 

gjeldende handlingsplanen for læringsmiljø.  
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Læringsmiljøtiltak fakultetet har hatt særlig fokus på  dette året 

- Her ønsker vi at fakultetene skal skrive mer utfyllendeom hva de har fått til det 

gjeldende året når det kommer til læringsmiljø, og særlig punkter de føler de har gjort 

det bra. 

 

Utfordringer i læringsmiljøarbeidet i dette året 

- Her ønsker vi at fakultetene skal fortelle om hvilke utfordringer de har hatt, hvordan 

og hvorfor de har oppstått, og hvordan de kan se for seg at de løses, helst i snar 

fremtid.  

 

Evalueringer av studenter (resultat fra siste evaluering) 

- Her ønsker vi at fakultetene jevnlig (ca. hvert 3 år) skal gjennomføre en 

Læringsmiljøundersøkelse. Spørsmålene i undersøkelsen bør være nogenlunde like 

på hvert fakultet for å kunne sammenligne resultater, men kan også være 

spesialiserte der det sees som nødvendig. Spørsmålene bør gå på punkter som 

trivsel, sosialt, hva de synes om tilgjengelige leseplasser(kvalitet, type og antall), og 

hva de kunne ønske seg som de tror ville bedret læringsmiljø.  

 

Arbeid med evalueringer: hvilke tiltak er gjennomført og hva planlegges gjennomført 

- Her ønsker vi at fakultetene utdyper hvilke tiltak de har satt i gang eller gjennomført 

som et resultat av tilbakemeldinger de har fått i Læringsmiljøundersøkelsen siden den 

ble gjennomført sist.  

 

Sosialt læringsmiljø:  

- Tiltak i å få studenter til å sosialiseres med studenter på samme faglinje 

Eksempel: Fadderuke, Klassemottak, På-vei-uke, Fagkritisk dag, finansielt bidrag til 

fagutvalg som arrangerer sosiale arrangementer innad på sitt studie 

- Tiltak i å få studenter til å sosialiseres med studenter på andre faglinjer 

Eksempel: Studentcafè/studentbar, la ikke-fakultetsbundne studentorganisasjoner rekruttere 

frivillige, hjelp med rekruttering til studentutvalg 

Samarbeid med Studentsamskipnaden i Bergen(SiB): 

- Hvordan samarbeider fakultetet og SiB? 

Studentutvalg 

- Hva gjøres for å øke rekruttering til studentutvalg, og hva slags kursing og honorering 

får de som sitter i studentutvalg? Hvordan er dialogen mellom studentutvalg og 

fakultetsledelsen, og hvilke saker har blitt jobbet med det gjeldende året? 
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Fysisk læringsmiljø:          

  

Studentarbeidsplasser 

- Her ønsker vi at fakultetet skal fortelle om arbeid med studentarbeidsplasser det 

gjeldende året. Man ønsker også å se på følgende tall/info, og at det sammenlignes 

med årene før:  

 

Leseplasser for studenter: 

Antall lesesalplasser:  Kvalitet:   Dekningsgrad: 

Antall kollokvieøyer:   Kvalitet:   Dekningsgrad: 

Antall grupperom:  Kvalitet:  Dekningsgrad: 

Antall andre leseplasser: Kvalitet:   Dekningsgrad: 

 

Total dekningsgrad av arbeidsplasser ift antall studenter på fakultetet(på 

bachelorgrad+årsstudium): 

Kvalitet går på luft, lys, støy, sete, bordplass, rapportert som opplevd av studentene i 

Læringsmiljøundersøkelsen (se over). 

Andre lese-/arbeidsplasser som åpnes/lukkes i eksamensperioden: 

Eksempel:  

- at det åpnes for bruk av seminarrom/grupperom/klasserom/annet i 

eksamensperioden da det ikke er undervisning. 

- At man stenger tilgang til lesesal i eksamensperioden fordi det må brukes som 

eksamenslokale 

Total dekningsgrad av arbeidsplasser pr antall studenter på fakultetet i 

eksamensperioden(unntak juridisk fakultet): 

 

Antall handikap-toaletter på fakultetet sine bygg: 

Hindringer*: 

* Med hindringer mener man dørstokker, vanskelig  tilgang via trapper, låste dører som 

krever at man må innom et kontor for å få låst opp osv. 
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Andre tilrettelegginger: 

- Status på tilrettelegging når det kommer til dysleksi, hørselshemminger mm. 

 

3. Hvilke former for rapportering har vi i dag når det gjelder læringsmiljøet? 

 

Rapportering fra fakultetene: 

 

 Handlingsplan for styrking av læringsmiljøet 

 Fakultetsbesøk, LMU-møte med fakultetet 
 

I forbindelse med Utdanningsmeldingen blir rapporteringen om læringsmiljøet fra fakultetene, 
lagt fram for LMU i en egen sak. 

 

Handlingsplan for styrking av læringsmiljøet er inndelt i en rekke innsatsområder. Tiltak for å 
forbedre det fysiske læringsmiljøet er rettet inn mot gode fysiske arbeidsplasser, arealer for 
studievirksomhet og universell utforming. Undervisning og faglig oppfølging er ett nytt 
innsatsområde i handlingsplanen, og her rapporterer fakultetene tilbake til LMU om status to 
ganger årlig. Andre innsatsområder der fakultetene rapporterer på er, studentenes helse og 
trivsel og studentenes trygghet i studiesituasjonen.  

Under fakultetsbesøkene blir fakultetene bedt om å kommentere på hvordan sakene som ble tatt 
opp ved forrige fakultetsbesøk er fulgt opp.  I e-posten til fakultetet, som blir sendt ut i forkant av 
møtet, informeres det om at LMU ønsker å drøfte ulike aspekter ved læringsmiljøet ved fakultetet, 
så som: 

 

- fysiske arbeidsforhold for studentene 

- kontakten mellom fakultetet og studentutvalget/-ene 

- hvordan klager fra studentene blir håndtert i systemet 

- om fakultet har prioritert særskilte læringsmiljøtiltak etc.  

 

Rapportering fra LMU 

Læringsmiljøutvalget utarbeider en egen årsrapport, der de viktigste sakene som har vært 
behandlet siste studieår er omtalt. Årsrapporten blir behandlet i universitetsstyret. Vedlagt i 
styresaken er siste status for tiltakene i handlingsplanen for styrking av læringsmiljøet. 

 

Nasjonal studentundersøkelse 
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Det gjennomføres en årlig nasjonal studentundersøkelse i regi av NOKUT, 
Studiebarometeret. I denne undersøkelsen er det en del spørsmålstillinger knyttet til det 
sosiale og fysiske læringsmiljøet. 

Lokal studentundersøkelse ved UiB 

I forbindelse med studiestart gjennomføres en egen studentundersøkelse. 

 

4. Hvilken rapportering er ikke dekket i dag 

  

Følgende punkter er ikke dekket av rapporteringen i dag: 

 Hva gjøres for å øke rekruttering til studentutvalg, og hva slags kursing og honorering 

får de som sitter i studentutvalg? Hvordan er dialogen mellom studentutvalg og 

fakultetsledelsen, og hvilke saker har blitt jobbet med det gjeldende året? 

 Tiltak i å få studenter til å sosialiseres med studenter på samme faglinje 

 Eksempel: Fadderuke, Klassemottak, På-vei-uke, Fagkritisk dag, finansielt bidrag til 

 fagutvalg som arrangerer sosiale arrangementer innad på sitt studie 

 Tiltak i å få studenter til å sosialiseres med studenter på andre faglinjer 

 Eksempel: Studentcafè/studentbar, la ikke-fakultetsbundne studentorganisasjoner 

 rekruttere frivillige, hjelp med rekruttering til studentutvalg 

 tilrettelegging for studenter med nedsatt funksjonsevne  

 arbeid med studentarbeidsplasser det gjeldende året. Man ønsker også å se på 

følgende tall/info, og at det sammenlignes med årene før:  

 

Leseplasser for studenter: 

Antall lesesalsplasser: Kvalitet:   Dekningsgrad: 

Antall kollokvieøyer:   Kvalitet:   Dekningsgrad: 

Antall grupperom:  Kvalitet:  Dekningsgrad: 

Antall andre leseplasser: Kvalitet:   Dekningsgrad: 

 

Total dekningsgrad av arbeidsplasser ift antall studenter på fakultetet(på 

bachelorgrad+årsstudium): 

Kvalitet går på luft, lys, støy, sete, bordplass. 

 

5. Punkter som er dekket, men der informasjonen er varierende  
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I den årlige Utdanningsmeldingen har det tidligere vært rapportert fra fakultetene om 

læringsmiljøet og utfordringer med dette, og det har ofte vært studiekvalitet man har 

rapportert på. Utdanningsmeldingen er nå endret, og fra og med meldingen for 2016 er disse 

punktene ikke lenger med. 

 

Studiebarometeret har erstattet UiBs studentundersøkelser når det gjelder studiekvalitet og 

læringsmiljø. Det er derfor ikke hensiktsmessig å gjennomføre en egen 

læringsmiljøundersøkelse ved fakultetene.  

 

 

6. Drøfting og forslag til oppfølging  

 

Initiativet fra Studentparlamentet illustrerer noen forhold som har vært tydelige en stund. Den 

ene er økt vektlegging av det psykososiale læringsmiljøet. Universitets- og høyskolelovens 

bestemmelse om LMU (§ 4-3) likestiller i utgangspunktet «det fysiske og psykiske 

arbeidsmiljø», men i beskrivelsen av LMUs oppgaver er den langt mer spesifikk når det 

gjelder det fysiske miljøet. Dette var også tydelig i LMUs arbeid gjennom flere år, men det 

har etter hvert blitt mer fokus også på det psykososiale miljøet, blant annet i handlingsplanen 

for styrking av læringsmiljøet, og på andre måter. 

 

Dette har ført til at det blir større overlapp mellom LMUs og Utdanningsutvalgets oppgaver. 

Det er en naturlig og ønskelig utvikling, samtidig som det må understrekes at dette er ulike 

organer, og at det ene organet ikke skal dublere det andre. Det er likevel større grunn til å 

legge vekt på gevinstene ved økt samvirke mellom LMU og UU. 

 

Endringer i hvordan organene arbeider, bør også få følger for hvordan de rapporterer. I den 

sammenhengen er det viktig å være oppmerksom på at det foregår en gjennomgang av 

rapporteringsrutinene ved UiB, og at det trolig vil skje en endring av disse i løpet av 2017. 

Rapportering på læringsmiljøet bør ses i lys av resultatet av dette arbeidet. Siden rektoratet 

har gått til valg på mindre rapportering, foreslås det at LMU ber om en mer systematisk 

tilbakemelding på arbeidet med læringsmiljøet ved fakultetene i forbindelse med 

fakultetsbesøkene.  

 

Den nye rapporteringen til LMU vil ta utgangspunkt i de punktene i forslaget fra 

Studentparlamentet, som ikke allerede er dekket av rapporteringen vi har i dag. Dette vil gi 

en mer likeartet rapportering fra fakultetene i forbindelse med LMU-besøkene.   En del av 

rapporteringen som Studentparlamentet etterspør er det også naturlig å ta opp i LMU siden 

studentutvalgene deltar i møtene. 

 

I forkant av LMU-møtene skriver vi alltid en e-post til fakultetene med nærmere informasjon 

om møtet og hvilke tema vi ønsker å ta opp. I tillegg kan det utarbeides et 

rapporteringsskjema som vi ber fakultetene om å besvare i forkant av LMU-møtet ved det 

enkelte fakultet. I dette skjemaet ber vi om en rapportering på punktene som ikke er dekket i 

dag, som f.eks. hvilke tiltak fakultetene har for å sosialisere studentene, hvordan det jobbes 

med rekruttering til studentutvalgene, om de honoreres, og hvilke saker de har jobbet med 
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og hvordan det jobbes med tilrettelegging for studenter med funksjonsnedsettelser på 

generelt grunnlag. 

 

Tilbakemeldingen fra fakultetene på punktene vi ønsker en rapportering på kan inngå i en 

egen læringsmiljømelding som SA utarbeider. Dersom dette er ønskelig, kan meldingen 

behandles i LMU i forbindelse med Utdanningsmeldingen.  

 

Noen drøftingspunkter: 
 

 Økt overlapp/samvirke mellom LMU og UU 

 Endringer i hvordan læringsmiljøbegrepet brukes ved UiB 

 Større grad av integrering i rapporteringen mellom LMU og UU? 

 Egen læringsmiljømelding? 
 

Saken legges fram for Læringsmiljøutvalget til drøfting. 

27.03.17/IRIG/PEH  
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       UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 
 
 
 
 
 
 

 

 Sak 5/17  Tilrettelegging ved eksamen- endret søknadsfrist og bortfall av 

   dysleksiattest ved sensur 

 
    

   Saksnotat fra Studieadministrativ avdeling 

 
    Drøftingssak 
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Notat 

Til: Læringsmiljøutvalget 

Fra: Studieadministrativ avdeling 

Møte:  10. mai                                 

Sak:  Tilrettelegging ved eksamen- endret søknadsfrist og bortfall av   

 dysleksiattest ved sensur 

__________________________________________________________________________ 

 

Bakgrunn 
 
I universitetsstyrets møter 20.10. og 01.12.2016 ble det vedtatt en rekke endringer i 
universitetets grads- og studieforskrift. Fokuset her gjelder to av dem, jf. overskriften. Det var 
dessverre ikke tid til forutgående behandling i LMU, men saken var oppe i 
Utdanningsutvalget to ganger. De aktuelle endringene trådte i kraft 01.01.2017, men henger 
sammen med andre endringer, som trer i kraft fra 01.08.2017. 
 
I saken her gjentas ikke redegjørelsen fra UU- og styresakene i stor bredde; hovedsaken nå 
er gjennomføringen av de tiltakene som ble vedtatt. Lenker til UU- og 
universitetsstyrebehandlingen finnes mot slutten av saksnotatet her. 
 
Nærmere om fristendringen 
 
Dette gjelder fristen for å søke om tilrettelegging ved eksamen. Denne har tidligere vært en 
måned før eksamensdatoen, ev. likt med fristen for vurderingsmelding dersom det er mindre 
enn en måned før. Fra årsskiftet er fristen lik fristen for vurderingsmelding, dvs. 01.02. og 
01.09. I korthet var begrunnelsen for dette todelt: For studentene er det greit å ha én og bare 
én frist å holde seg til. For SA og fakultetene vil en frist tidlig i semesteret gjøre det lettere å 
planlegge saksbehandlingen og gjennomføringen av tiltakene, slik at man kan disponere 
ressursene bedre enn tidligere. 
 
Orientering om fristendringen ble sendt til fakultetene i brev i desember. Videre, også i 
desember, ble det sendt e-post til alle studentene med informasjon om endringen. Våre 
nettsider om tilrettelegging er også oppdatert med informasjon om fristendringen. Fordi 
vedtaket og informasjonen kom nokså tett opp til ikrafttredelsen, kan det bli nødvendig å 
være noe lempelig med fristen det første semesteret, muligens også det andre. 
 
Nærmere om bortfallet av dysleksiattester og innføring av hjelpeverktøy for 
dyslektikere 
 
Studenter som ønsker tilrettelegging på grunn av dysleksi, må utredes av sakkyndige, slik at 
det kan fastslås om de har dysleksi, og i så fall på hvilken måte og i hvilken grad. En slik 
utredning munner ut i en attest, som gjør greie for hvilke tester som er gjort, resultatet av 
dem og til slutt en anbefaling om tiltak. For eksamen har anbefalingen som oftest vært ekstra 
tid og bruk av datamaskin med retteprogram. Ettersom flere og flere skoleeksamener blir 
digitalisert, er datamaskin som særskilt tilretteleggingstiltak mindre relevant enn før. 
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Ordningen nå er slik at sensorene ikke lenger får dysleksiattesten. Den er i alle tilfelle ikke 
utformet med tanke på sensorer, og det meste av informasjonen i den er ikke relevant for 
sensorer. Det sensorer får, er en e-post om at NN har fått innvilget tilrettelegging på grunn av 
dysleksi. Dette gjelder bare når studenten har oppgitt at hun eller han ønsker at sensor skal 
få slik informasjon. 
 
Vel så viktig er innføringen av nye verktøy for lese- og skrivehjelp. Tidligere har 
retteprogramfunksjonen i Word vært brukt, men det har etter hvert kommet nye og kraftigere 
verktøy. UiB har kjøpt inn TextPilot, med 15 lisenser. Dette er installert på 10 datamaskiner i 
Stein Rokkans hus og 5 maskiner i Allégaten. I dag har Inspera ingen støtte for TextPilot, 
men det kommer, og er forventet å være i drift fra og med høstsemesteret. 
Studieadministrativ avdeling vil sende det nødvendige antall personer på kurs hos TextPilot, 
slik at avdelingen kan tilby kurs til studenter som ikke er kjent med verktøyet fra før.  
 
I styresaken er det opplyst at UiB også vil tillate studenter å bruke andre hjelpeverktøy enn 
TextPilot. Det mest aktuelle tiltaket er å kjøpe lisenser for slike. Vi vil da være avhengig av å 
få forespørsler, og det kan ikke forventes at vi vil kunne ha støtte for andre verktøy enn 
TextPilot i Inspera. Det er neppe noen ulempe for studenten, men kan kreve noe mer 
logistikk for administrasjonen. 
 
Det som er omtalt her, er de tiltakene vi gjør med tanke på de fleste studenter med dysleksi. 
Noen, som har særlig tunge vansker, vil trenge mer omfattende tilrettelegging, for eksempel 
med skrivehjelp. Det har vært tilbudt før, og vil fortsatt bli tilbudt.  
 
Samlet sett er det SAs vurdering at de endringene som er gjort med tanke på dyslektikere gir 
et bedre tilbud enn før, og at de er bedre egnet til å oppfylle formålet med all tilrettelegging, 
som er å oppveie de ulemper sykdommen, skaden eller funksjonsnedsettelsen medfører, samtidig 

som det i størst mulig utstrekning skal sørges for at studentene prøves likt, og at læringsutbyttet 

kan oppnås, jf. forskriftens § 6.13.2 slik den lyder i dag (endringene trer i kraft 01.08.).  
 

Saken legges fram til orientering. 

 

26.01.17/PEH  
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Notat 

Til: Læringsmiljøutvalget 

Fra: Studieadministrativ avdeling 

Møte:  10. mai                                 

Sak:   Studentombudets årsrapport for 2016 

 

Bakgrunn 
 

Studentombudet ved UiB har vært i virksomhet fra august 2015, og avgir både 

halvårsrapporter og årsrapporter. Disse blir lagt fram for både universitetsstyret og LMU. 

Årsrapporten for 2016 er den første som dekker et helt år. 

Nærmere om rapporten 

Den starter med en svært kort historikk, før mandatet blir gjengitt, og deretter en kort 

redegjørelse på prosa om arbeidet i 2016. Så kommer statistisk informasjon, framstilt grafisk. 

Det går fram hvor mange saker som har vært behandlet totalt, hvor mange fra hvert fakultet 

(der det er opplyst), og hvor mange i nærmere angitte kategorier, i de tre semestrene 

ombudsordningen har eksistert. Søylediagrammene kan synes å gi uttrykk for store 

svingninger fra ett semester til et annet, men man bør også merke seg de absolutte tallene.  

Den største delen av rapporten er kap. 4, der ombudet omtaler en del temaer. Ombudets 

vurdering er at det til dels er svakheter ved det fysiske læringsmiljøet. Videre er 

tilrettelegging for studenter med nedsatt funksjonsevne og for gravide studenter et område 

som får nokså stor oppmerksomhet. Dette henger til dels sammen med det fysiske miljøet 

(bygningsmassen). Ombudet skriver videre at det forekommer både mobbing og varsling om 

mobbing på sosiale medier og på læringsplattformen. Dette aktualiserer arbeidet med et «Si 

fra»-system. 

Studenter opplyser også om at de til dels opplever å ikke bli hørt i organisatoriske prosesser, 

og HF 2018 er nevnt særskilt. For øvrig understrekes behovet for adekvat og rettidig 

informasjon på en rekke felt, herunder når det gjelder pensum og obligatoriske aktiviteter. 

En generell konklusjon er at «saksbehandlingen ved universitetet holder et jevnt godt nivå», 

men at det likevel forekommer regelbrudd. Sen sensur framheves særlig.  

Saken legges fram for Læringsmiljøutvalget til drøfting. 

06.02.17 PEH 

  



 side 20 av 34 

 

 

 

   

UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Sak 11/17 Tildeling av midler til fadderarrangement 2016  
  
                         Notat fra Studieadministrativ avdeling 
 
   Vedtakssak 
 

  



 side 21 av 34 

 

 

 

   

Notat 
Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Dato: 10. mai 
Sak:  Tildeling av midler til fadderarrangement 2017 
 

  

Saken her var planlagt behandlet i det oppsatte møtet 20.04., men siden møtet ble utsatt, og 

det hastet med å svare på søknadene, ble saken behandlet på sirkulasjon. Vedtak er dermed 

fattet allerede. 

Utlysning av sentral pott til fadderarrangement  

Universitetet i Bergen besluttet i 2011 å opprette en sentral pott på 500.000 kr.- til aktiviteter i 
fadderuken. Midlene ble øremerket til integrering av nye studenter i student- og 
universitetsmiljøet. Den sentrale potten til fadderarrangement høsten 2017 ble utlyst i et brev 
datert 20.02.2017 (se vedlegg). Det bemerkes at potten i 2017 er satt til 600 000 kroner. 
Dette inkluderer en sum på 60 000 kroner som er avsatt til SMS-systemet i forbindelse med 
fadderuken. Det som er disponibelt til arrangementene som det er søkt om, er dermed kr 
540000,-. Som det går fram av tabellen nedenfor, er det anbefalt tildelinger på i alt kr 
538 100,-. Økningen skyldes at UiB fra 2017 har et nytt fakultet; Fakultet for kunst, musikk og 
design. 
 
Det er primært fadderkomiteene ved fakultetene og studentorganisasjonene i Bergen som 
kan søke om midler fra UiBs sentrale pott til aktiviteter i forbindelse med avviklingen av 
fadderuken høsten 2017. Arrangement som har en solid faglig, kulturell, friluft eller sportslig 
profil er vektlagt i vurderingen av søknadene. For 2017 ble det også særskilt angitt i 
utlysningen at det vil være positivt med arrangementer som favner bredt («er inkluderende»), 
og ikke minst at kostnadene må holdes på et rimelig nivå. I tillegg til de kriteriene som er 
kjent fra tidligere år (arrangementet bør ha en faglig, sportslig, kulturell eller friluftsprofil), er 
det gitt særlig omtale til arrangementer som har rusfri eller i hovedsak rusfri profil. 
 
Studenthuset Det Akademiske Kvarter er en viktig del av studentkulturen i Bergen og 
søkerne ble oppfordret til å benytte seg av tilbudene til Kvarteret i forbindelse med 
fadderuken. Et samarbeid med Kvarteret om gode arrangement som inkluderer de nye 
studentene i studentmiljøet, der fadderkomiteen står som arrangør, har prioritet foran andre 
arrangement.  Et tett samarbeid mellom fadderkomiteene og Kvarteret i søknadsprosessen 
og i videre planlegging og avvikling av fadderarrangementene på Kvarteret er en forutsetning 
for tildeling av støtte.  
 
Andre forslag til aktiviteter som ikke umiddelbart faller under de nevnte kategoriene, men 
som har potensiale til å bli et kvalitativt godt tiltak i fadderuken, ble også vurdert. 
 
Søknadene ble vurdert opp mot helheten i programmet ved fakultetet og i lys av den 
helhetlige søknadsmassen ved de andre fakultetene.  
 
Fristen for å søke om midler til fadderarrangement for høsten 2017 var 30. mars.  
 
Ved tilslag på søknaden, skal det etter fullført arrangement sendes inn en kort rapport og 
regnskap for bruk av midlene. Eventuelle restmidler skal returneres. Det er en forutsetning 
for ny tildeling at tidligere års rapporter og regnskap er godkjente. 
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SMS-systemet 
 
Store menger informasjon til fadderbarna formidles via SMS. Til dette har det vært satt av 
60 000 kroner, som skal dekke reelle kostnader. I 2016 var kostnaden for slike meldinger like 
i underkant av 60 000 kroner før moms. Med moms ble prisen ca. 75 000 kroner. I tillegg 
kommer kostnader til abonnementer og kursing for fadderstyrene, og det ble dermed brukt 
ca. 83 000 kroner på SMS-systemet i 2016. 
Det har så langt ikke vært vurdert å sette noe tak på antall meldinger, fordi det har høy 
prioritet å få formidlet nødvendig informasjon. Derfor bør ikke brukerne vegre seg for å bruke 
systemet til det tiltenkte formålet. På den andre siden kan det ikke utelukkes at noen bruker 
systemet til ting som klart faller utenfor formålet. Det kan være at dette kan reduseres ved 
strengere informasjon og eventuelt etterkontroll dersom forbruket er påfallende høyt. 
 
Komiteens forslag om tildeling av midler 
En komite, bestående av Henriette Vågen Aase (leder LMU) Stine Kvarving 

(fadderkoordinator) og Per Gunnar Hillesøy (SA), har gått gjennom søknadene og gitt 

anbefalinger om tildeling.  Det avgjørende for behandlingen av søknadene har vært kriteriene 

for tildeling i utlysningsbrevet. I tillegg har komiteen lagt vekt på erfaringer fra tidligere år, 

søknadens kvalitet og en viss fordeling mellom fakultetene.  

Oversikt over søkere, søknadssum og komiteens forslag til tildeling av midler: 

Det humanistiske fakultet     

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Quiz på Ricks 12 500  35000/10000 12500 

Helhus Kvarteret 71 000  70000/60000 67000 

Aktivitetsdag med grilling i 
Nygårdsparten 

12 000 Uten fokus 
på alkohol 

8800/8800 12000 

Total sum 95 500  120800/85800 91500 

     

Det juridiske fakultet     

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Introduksjonsdag  3 000  2500/2500 2500 

Alkoholfri byvandring 2 500 Samarbeid 
med Rusfri 
fadder-
gruppe 

Ikke i 2016 1500 

Ettermiddagsarrangement 
Kollevågen  

66 000  53000/3000 8000 

Grill- og aktivitetsdag 
Nygårdsparken 17.08. 

11 000 Samarbeid 
med SV-
fak., BI, 
NHH 

16000/16000 5000 

Total sum 82 500   17000 

     

Rusfri faddergruppe, Det 
juridiske fakultet 
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Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Bedrift til bedrift; over flere 
dager 

1 000  1000/1000 1000 

Havrafting i Øygarden 19 000 2016: 
Ekstratild. 

18000/10000 10000 

Escape Bryggen 5 600  5600/5600 5600 

Alternativ til Homecoming 2 000 Samarbeid 
med SV-
fak., BI, 
NHH 

2000/2000 2000 

Total sum 27 600  27600/17600 18600 

     

Fakultet for kunst, musikk og 
design 

    

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Bli-kjent-kveld med grilling og 
livemusikk  

30 000  Ikke i 2016 15000 

Kulturvandring  6 000  Ikke i 2016 6000 

Rebusløp/Temafest (s. 4) 9 000  Ikke i 2016 3000 

Total sum 45 000   24000 

     

Det matematisk-natur- 
vitenskapelige fakultet 

    

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Helhus Kvarteret  71 000 Total 
kostnad: 
128 000 

10000/60000 67000 

Idrettsdag  7 500  7000/7000 5500 

Blåtur (Kollevågen)  20 500  10500/3000 8000 

Filmkveld 53 000  43000/20000 30000 

Total sum 152 000  160500/90000 110500 

     

Det medisinsk-odonto- 
logiske fakultet 

    

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Bli-kjent-middag 26 750  21400/21400 21000 

Barnebursdag 12 000  Ikke i 2016 10000 

Utflukt til Kollevågen  64 200  50800/3000 8000 

Sosialt arrangement/togafest 25 000 Samarbeid 
med SKSK 

Ikke i 2016 0 

Fargefest  25 700  Ikke i 2016 7000 

Idrettsarrangement Stud.sent.  7 000  5000/5000 5000 

Fjelltur til Ulriken 18.08. 2 500  2500/2500 2500 

Total sum 163 150  131825/43600 53500 



 side 24 av 34 

 

 

 

   

     

Det psykologiske fakultet     

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Idrettsdag 17.08.  21 460 Alkoholfri 28400/28400 20000 

Gallamiddag med kulturinnslag 60 400 Samlet 
kostnad: 
148 000 

Ikke i 2016 0 

Alternativt opplegg a: Rebusløp 1 000  Ikke i 2016  

Alternativt opplegg b: Lazertag 14 950  19550/15700 

Alternativt opplegg c: Quiz 3 500  3500/3500 

Alternativt opplegg d: Sosial 
samling på Kurerbar 

4 000  Ikke i 2016 

Alternativt opplegg e: 
Fjordsightseeing 

17 440  13800/10600 

Totalt for alternativt opplegg 40390   37000 

Total sum 122 750  85700/58650 57000 

     

Det samfunnsvitenskapelige 
fakultet 

    

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Helhus Kvarteret 17.08.  91 000  70000/60000 67000 

Badekveld ADO arena 15.08. 15 000 Alkoholfritt Ikke i 2016 15000 

Alkoholfokusfrie arrangement 
Wasteland/Bowling 1 

15 000  35000/10000 15000 

Aktivitets- og grilldag 17.08. 16 000  10000/10000 9000 

Total sum 137 000  146000/96000 106000 

     

Stiftelsen Hulen     

Tiltak Søknad Merknad Søkn./tild. 
2016 

Forslag 
2017 

Helhus Kvarteret 17.08.  180000 Tot.kost.: 
296000 

175000/100000 60000 

 Søknad  Tildeling i 2016 Forslag 
2017 

Totalt 1055000  501500 538100 

 

På bakgrunn av komiteens anbefaling fremmer Læringsmiljøutvalget følgende forslag til 

vedtak: 

Læringsmiljøutvalget vedtar komiteens forslag om tildeling av midler. 

 

 

 

Vedlagt er utlysningsbrevet. 
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07.04.17 PEH 
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U N I V E R S I T E T E T  I  B E R G E N  
Studieadministrativ avdeling 

 

 

Fadderkomitéene ved fakultetene 
Studentutvalgene ved fakultetene 
Studentparlamentet 
Kulturstyret, Det akademiske kvarter 
Stiftelsen Hulen 

 

Utlysning av sentral pott til fadderarrangementer 2017 

Universitetet i Bergen besluttet i 2011 å opprette en sentral pott til aktiviteter i fadderuken. Midlene 
ble øremerket til integrering av nye studenter i student- og universitetsmiljøet.  
 
Bakgrunn for opprettelsen av potten 
Fadderuken er en viktig del av studentenes første møte med universitetet og legger et grunnlag for 
studentenes integrering i miljøet, både faglig og sosialt. Derfor er det et mål at fadderuken 
inneholder et bredt spekter av aktiviteter som legger til rette for at studentene får hjelp til praktiske 
gjøremål, blir kjent med sine medstudenter, introduseres for bredden av studentorganisasjoner, og 
får utforsket universitetsområdet og Bergen by. Fadderuken skal by på aktiviteter som reflekterer 
mangfoldet i studentmiljøet. 
 
Fadderuken skal være åpen og inkluderende for alle nye studenter. Det er særdeles viktig å legge til 
rette for at internasjonale studenter, voksne studenter og studenter med funksjonsnedsettelse kan 
delta på arrangementene. 
 
Hvem kan søke? 
Det er primært fadderkomiteene ved fakultetene og studentorganisasjonene i Bergen som kan søke 
om midler fra UiBs sentrale pott til aktiviteter i forbindelse med avviklingen av fadderuken ved UiB 
høsten 2017.  
 
En enkelt fadderkomite kan søke om midler alene eller flere fadderkomiteer kan slå seg sammen om 
en søknad. Dersom flere fadderkomiteer søker sammen, må det gå tydelig frem hvilket fakultet som 
er hovedansvarlig for arrangementet og hvem som skal motta midlene.   
  
Studentorganisasjonene kan også søke om midler enten alene eller i samarbeid med 
fadderkomiteene. Dersom studentorganisasjoner søker sammen med fadderkomiteer, er det viktig å 
informere om hvem som er hovedansvarlig for arrangementet i søknaden. 

Deres ref Vår ref Dato 

 2013/3499-PEH 20.02.2017 
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Dersom flere ulike studentorganisasjoner/-grupper ved samme fakultet søker, må alle søknadene inn 
i rett tid, slik at alle kan bli behandlet samtidig. Fakultetet må om nødvendig bistå med dette. 
 
Hva kan det søkes om midler til? 
Arrangement som har en solid faglig, kulturell, friluft eller sportslig profil vil vektlegges i vurderingen 
av søknadene. Faglige arrangement kan for eksempel være en fagdag eller et arrangement med 
vitenskapelig ansatte. En debatt, en konsert, en kinoforestilling er eksempel på kulturelle 
arrangement. Arrangement med friluftsprofil kan være et orienteringsløp, mens handballkamper, 
fotballturneringer osv. er eksempel på arrangement med en sportslig profil. Arrangementer med 
rusfri eller i hovedsak rusfri profil kan være av mange slag. Også for disse må det legges vekt på at de 
er inkluderende, samt at kostnadene holdes på et rimelig nivå. 
 
Studenthuset Det Akademiske Kvarter er en viktig del av studentkulturen i Bergen. Et samarbeid med 
Kvarteret om gode arrangement som inkluderer de nye studentene i studentmiljøet, der 
fadderkomiteen står som arrangør, vil bli prioritert foran andre arrangement. Et tett samarbeid 
mellom fadderkomiteene og Kvarteret i søknadsprosessen og i videre planlegging og avvikling av 
fadderarrangementene på Kvarteret er en forutsetning for tildeling av støtte.  
 
Andre forslag til aktiviteter som ikke umiddelbart faller under de nevnte kategoriene, men som har 
potensial til å bli et kvalitativt godt tiltak i fadderuken, vil bli vurdert.  
 
Det kan søkes om midler til hele eller deler av et arrangement i fadderuken, og søknadene behandles 
enkeltvis. Søknadene vil bli vurdert opp mot helheten i programmet ved fakultetet. Søknadene 
vurderes også i lys av den helhetlige søknadsmassen ved de andre fakultetene.  
 
Søknaden(e) må inneholde: 

- En tekst som beskriver i detalj det aktuelle arrangementet det søkes om midler til 
- Navn på involverte fakultet og/eller studentorganisasjon 
- Navn og kontaktinformasjon til fadderleder eller leder av studentorganisasjon  
- Navn og kontaktinformasjon til ansvarlig for de aktiviteter det søkes midler til 
- For fadderkomiteene må det legges ved et forslag til helhetlig fadderprogram 
- Et budsjettforslag til aktiviteten/arrangementet det søkes midler til 
- Vi ber om at søknaden sendes i Word-format. 

 
Ved tilslag på søknaden, skal det etter fullført arrangement sendes inn en kort rapport og regnskap 
for bruk av midlene. Eventuelle restmidler skal returneres. Det er en forutsetning for ny tildeling at 
tidligere års rapporter og regnskap er godkjente. 
  
Frist for oversending av søknader er torsdag 30. mars. 
For spørsmål til utlysningen, ta gjerne kontakt med: 
 
Per Gunnar Hillesøy 
sekretær for Læringsmiljøutvalget  
E-post: per.hillesoy@uib.no 
 

Vennlig hilsen 
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Christen Soleim  

avdelingsdirektør Per Gunnar Hillesøy 

 seniorrådgiver 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen håndskrevne signaturer. 

 

Kopi: Fakultetene, Universitetsdirektørens kontor 
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Notat 

Til: Læringsmiljøutvalget 

Fra: Studieadministrativ avdeling 

Møte:  10. mai                                 

Sak:  Rapportering om klager på læringsmiljøet 

Bakgrunn 
Læringsmiljøutvalget (LMU) får en jevnlig tilstandsrapport om læringsmiljøet ved 
institusjonen gjennom besøksrundene på fakultetene og i rapporteringen i forbindelse med 
utdanningsmeldingen.  Dette gir LMU en god oversikt over det helhetlige læringsmiljøet ved 
UiB.  
 
Ifølge reglene til LMU skal utvalget også få melding om eventuelle klager som mottas fra 
studentene vedrørende læringsmiljøet:  
 

LMU skal i henhold til lovens § 4-3 holdes orientert om klager som institusjonen 
mottar fra studenter vedrørende læringsmiljøet, og LMU kan gi uttalelser om slike 
forhold til styret. Fagmiljøene har plikt til å innrapportere eventuelle klager på 
læringsmiljøet til fakultetet, og fakultetene skal hvert semester sende en kortfattet 
rapport til LMU om slike klager. LMU skal likeså gjøres kjent med eventuelle 
pålegg og enkeltvedtak som Arbeidstilsynet treffer med hensyn til institusjonens 
læringsmiljø. 

 
Fakultetene blir to ganger årlig bedt om å sende inn en kortfattet rapport til 
Læringsmiljøutvalget om eventuelle konkrete avvik i form av mottatte klager på 
læringsmiljøet. I et brev datert 27.03.17 til fakultetene, ble fristen for rapportering for 
høstsemesteret 2017 satt til 10. april.  
 
Mottatte klager 
 
Fordi flere av fakultetene ikke har sendt inn sine rapporter innen fristen, blir en oppdatert sak 
ettersendt. 
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Notat 

Til: Læringsmiljøutvalget 

Fra: Studieadministrativ avdeling 

Møte:  10. mai                                 

Sak:  LMUs virkeområde – Pedagogisk og digitalt læringsmiljø 

Bakgrunn 

Saksnotatet her er kort, og har karakter av en foreløpig gjennomgang. Det kan bli aktuelt å ta 

saken opp på ny i neste møte.  

Læringsmiljøbegrepet 

Etter uhl. § 4-3 skal læringsmiljøet ved institusjonene være «fullt forsvarlig». Dette gjelder 

både det «fysiske og psykiske» miljøet. Det overordnede ansvaret ligger hos styret, men det 

er påbudt å ha et læringsmiljøutvalg, som skal bidra til at lovens krav blir oppfylt, og som 

nøye skal «følge utviklingen i spørsmål som angår studentenes sikkerhet og velferd.» Videre 

har LMU fått et mandat i «Regler for læringsmiljøutvalget», der ansvarsområdet er «de 

samlede fysiske, psykiske, sosiale og velferdsmessige forhold som ligger innenfor 

institusjonens kontrollsfære». 

I Kvalitetsmeldingen er læringsmiljø i vid forstand omtalt i kap. 2.5. – 2.7., på side 38 – 43. 

Departementet går der blant annet inn på psykisk helse, sosial integrering, funksjonell og 

estetisk bygningsutforming, digitalisering, universell utforming, samskipnadenes 

velferdsarbeid og tilsyn med læringsmiljøet. I UiBs innspill til meldingen er læringsmiljø også 

vektlagt, herunder det digitale miljøet. 

Universell er et nasjonalt tiltak som har til oppgave å være en nasjonal pådriver for 

inkluderende læringsmiljø og universell utforming, og ikke minst være en ressurs for LMU-

ene. Universell gjør periodiske LMU-kartlegginger, og i den siste som er publisert (2014-

2015) er læringsmiljøtiltakene ved institusjonene delt opp i fem kategorier: 

- Universell utforming 

- Fysisk læringsmiljø 

- Psykososialt læringsmiljø 

- Organisatorisk læringsmiljø 

- Pedagogisk og digitalt læringsmiljø 

Når det gjelder det sistnevnte, vises det i omtalen på side 24 og 25 til en rekke tiltak, og ikke 

minst behovet for universell utforming også her. 

I dokumentet «Rapport om læringsmiljøutvalgene», laget av og for Norsk 

Studentorganisasjon, omtales LMU-enes aktivitet, bygd på de samme fem kategoriene som 

er nevnt ovenfor. Her heter det at institusjonenes, og særlig universitetenes LMU-er, i klart 

mindre grad er opptatt av pedagogisk og digitalt læringsmiljø enn av de såkalte 

primæroppgavene, dvs. det som er direkte omtalt i loven. Rapporten tar likevel ikke for seg 

enkeltinstitusjoner. 

http://www.uib.no/sa/48701/regler-lmu
https://www.regjeringen.no/contentassets/aee30e4b7d3241d5bd89db69fe38f7ba/no/pdfs/stm201620170016000dddpdfs.pdf
http://www.universell.no/
http://www.universell.no/lmu/lmu-kartlegginger/
http://www.student.no/content/uploads/2016/11/SST3-01.07-1617-Rapport-om-l%C3%A6ringsmilj%C3%B8utvalgene.pdf
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Utvikling ved UiB 

Det synes å ha vært en gradvis endring i LMUs fokus, ved at psykososiale og andre aspekter 

ved læringsmiljøet har fått økende oppmerksomhet over tid. Dette gjelder også pedagogisk 

og digitalt miljø, men LMU har ikke hatt noen klart uttalt rolle her. Det synes også å være en 

tendens til at LMUs og Utdanningsutvalgets oppgaver i større grad enn tidligere overlapper 

med hverandre, selv om innfallsvinklene kan være ulike. 

Drøftingsspørsmål 

- Bør LMU følge samme kategorisering av læringsmiljø som Universell og NSO? 

- Bør det få følger for LMU-reglene? 

- Bør det få følger for LMUs sammensetning, f.eks. ved at IT-avdelingen får et medlem, 

og ikke bare en observatør? 

- Bør eventuelle vedtak gjøres før funksjonsperioden utløper? 

 

26.04.17 PEH 
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